
Skolebestyrelsesmøde   
     

Onsdag den 9. oktober 2024 kl. 17.00 - 19.30 

 
 

1) Meddelelser 
 

• Formanden Der er sendt en mail til Susanne Crawley ang. folkeskoleløftet, der er ikke 
kommet svar. 2 samtaler med Mads Thomsen og 1 samtale med Fyens Stiftstidende. 

• Ledelsen Der kommer et stillingsopslag mht. pædagogiske assistenter og medhjælpere.  
• Forældrerepræsentanterne Intet – kommer under punkt 2. 
• Pædagogerne Der er ansat 5 pædagoger, der snakkes om trivselsundersøgelse og 

langvarige pædagogsygemeldinger. Der er rettet henvendelse til politikere om hvorvidt ES 
og NS er en del af folkeskoleløftet.  

• Lærerne Der er sket en rokade blandt to lærere, de tre fagforbund på ES er gået sammen 
om en henvendelse til skoleforvaltningen ang. trivsel og besparelser på ES. 

 
 

2) Fondsmidler/donationer til natur-udeliv/legeplads/udeområder på Enghaveskolen 
 

• Oplæg ved Signe, Lone og Pernille Formålet er at give udeområderne et ansigtsløft og 
skabe flere naturlige områder i gårdhaverne. Kunne der laves en arbejdslørdag, hvor 
forældre kunne arbejde sammen om at skabe ovenstående? Der er planer om at søge 
fondsmidler for at skabe mere interessante omgivelser for børnene. Formålet er også at 
skabe et forældrenetværk, hvor der også vil være fokus på fællesskab blandt forældrene. 

• Drøftelse Der kunne koordineres med Fondsudvalget og Legepladsudvalget: Hvad kunne 
personalet tænke sig? Der lægges op til, at det er forældrene alene, der skal stå for det 
praktiske, der kommer til at fungere udenfor medarbejdernes arbejdstid. Skolebestyrelsen 
vil gerne søge f.eks. Nordeafonden. Der er stadig 75000 ubrugte fondskroner, der også 
kunne indgå i puljen. Bedsteforældre kunne inddrages i arbejdet, der skal finde sted i 
foråret. Hvis der bevilges midler skal By og Kultur indover i forhold til godkendelse. By og 
Kultur skal også inddrages i forhold til sikkerhedsmæssige udfordringer, og  hvis 
fondsmidlerne bliver brugt på en måde, så der kommer afledte udgifter. 

• Konklusion Det er en god ide. Der laves et udvalg som består af Signe, Lone og Pernille, 
som laver et oplæg til næste skolebestyrelsesmøde. 

 
 

3) Møde med forvaltningen vedr. økonomi 

• Gennemgang af redegørelse Ledelsen har været til møde med forvaltningen: Budskabet fra 
BUFs side var, at skolen skal sørge for at nedbringe underskuddet på 4 millioner. Det skal 
dog ikke ske på én gang men afdrages over fire år.  
Lars gennemgik historikken mht. underskuddet – se bilag. 

• Drøftelse Kommentarer fra SB: ”Der tages ikke hensyn til, at de elever der kommer fra 
børnehaven er mere ressourcekrævende.” ”Det virker lidt som om, vi er sat under 
administration.” ”Det virker ikke realistisk at skære mere på personaleressourcerne, når 



trivslen allerede nu er lav.” ”Det efterlyses hvem man skal tale  med for at  drøfte 
årsagerne til, at skolens økonomi ser ud som den gør.” ”Kan der tilgå midler fra 
Folkeskoleløftet for at dække underskuddet?” ”Kan der gøres noget for at påvirke 
størrelsen på de takster, der er gældende pt.” 

• Konklusion 

 
4) AT 

• Status vedr. pladsmangel og støj Det forlyder, at der snart kommer en udmelding om en 
mulig løsning. Sagen drøftes på et udvalgsmøde i slutningen af oktober. 
Jens Peter er blevet ringet op af en journalist fra Fyens Stiftstidende og har haft to 
længerevarende samtaler med pågældende. En artikel skulle være undervejs. 

• Tilsynsbesøg vedr. sikkerhedsmæssige forhold og psykisk påvirkning Arbejdstilsynet (AT) 
var på besøg i sidste uge som en del af et aftaleforløb, derom handler vold, høje 
følelsesmæssige krav og arbejdspres.  
Den tilsynsførende fra AT mente, at der i stedet for et aftaleforløb skulle aftales nye besøg. 
Første besøg var d. 7. oktober, hvor AT var i B-klassen. D. 10. oktober besøges 
børnehaveklassen.  

• Uddrag fra møde med forvaltningen. Forvaltningen deler vores bekymring. De har fået det 
samme materiale, som AT har fået udleveret.  
Det er fra skolebestyrelsens side et ønske om at få udleveret rapporten fra AT, når den 
kommer. Skolebestyrelsen vil herefter søge om at få et møde med forvaltningen.  
De øvrige forældre orienteres om skolens situation. 

 

5) Lejrskole 2024-25 

• Lejrskoleønske fra Ung 3 – hermed vedtaget 

 

6) Kommende møder   

• Deltagelse af chef fra Børneterapien – udskydes til næste møde 
• Kortere skoledag 
• Sampasning 

 
7) Evt. 


